
Statenfractie Limburg
Postbus 5700, 6202 MA, Maastricht

Aan Provincie Limburg
T.a.v. het college van Gedeputeerde Staten
Postbus 5700
6202 MA Maastricht

Maastricht, 5 oktober 2023

Onderwerp: schriftelijke vragen inzake Hydrologie rondom N2000-gebieden
de Groote Peel en de MariaPeel

Geacht College,

Begin 2023 heeft Werkgroep behoud de Peel handhavingsverzoeken ingediend tegen beregening
uit niet Wnb-vergunde beregeningsputten in de bufferzone rondom de Groote Peel en de
Mariapeel. GroenLinks Limburg heeft vernomen dat deze handhavingsverzoeken pas eind 2024
afgedaan / beantwoord worden en heeft naar aanleiding hiervan de volgende vragen:

1. Klopt deze informatie?

2. Als dit klopt: waarom worden deze handhavingsverzoeken pas eind 2024 beantwoord en
kan het ook eerder?

3. Als er verslechtering van de hydrologische situatie in N2000-gebieden optreedt door
instandhouding van deze beregeningsputten, handelen we dan als Provincie in strijd met
de Natuurbeschermingswet? Waarom wel/niet?

4. Hebben we voldoende ambtelijke capaciteit in de portefeuille toezicht en handhaving om
deze handhavingsverzoeken te behandelen?

5. Is het mogelijk om beregeningsputten in de bufferzone rondom de Groote Peel en de
Mariapeel per direct te sluiten?

6. Welke consequenties zou dit kunnen hebben?

7. Is het mogelijk is om beregening te verbieden voor teelten die veel grondwater vragen,
zoals lelies, graszoden, groenteteelt, etc.?

8. Is het mogelijk om de hoeveelheid onttrekking binnen de bufferzones te limiteren?

9. De provincie Limburg heeft verzuimd om naast de in Noord-Brabant gelegen Peelgebieden
De Bult en het Zinkske (onderdeel van het N2000-gebied Deurnsche Peel) een
hydrologische bufferzone i.h.k.v. de Wnb, vergelijkbaar met die van de Groote Peel en
Mariapeel, aan te wijzen. Wordt dit alsnog gedaan en zo ja wanneer?

GroenLinks Limburg maakt zich verder ook zorgen over een goede ruimtelijke ordening rondom
deze N2000-gebieden. Er zijn nu twee opkoopregelingen (LBV en LBV+) die ertoe kunnen leiden
dat er agrarische gronden vrijkomen in het genoemde gebied. GroenLinks Limburg maakt zich
zorgen over de bestemming en het nieuwe gebruik van eventuele vrijkomende gronden.
Nieuwvestiging en uitbreiding van lelieteelt- en graszodenbedrijven kan ertoe leiden dat de



hydrologische situatie in de bufferzones verder verslechtert, terwijl de opkoopregelingen juist een
kans bieden om anders om te gaan met teelten in de bufferzones.

10. Hoeveel agrariërs in dit gebied doen mee met een van de genoemde opkoopregelingen? Is
er zicht op de hoeveelheid hectares aan gronden die vrijkomen.

11. Wat doet de Provincie Limburg om te voorkomen dat vrijkomende agrarische gronden
opgekocht worden/gebruikt worden door graszodenbedrijven of de lelieteelt?

12. Is de Provincie Limburg het met GroenLinks eens dat lelieteelt en graszodenbedrijvigheid
niet de gewenste ruimtelijke invulling is in de bufferzones ronden de N2000-gebieden
(MariaPeel en Groote Peel)?

13. Bent u bereid om met een voorstel naar PS te komen om dit soort bedrijvigheid in
bufferzones rondom de Peel tegen te gaan?

14. Wie is verantwoordelijk voor een goede ruimtelijke invulling van vrijkomende gronden
rondom de genoemde N2000-gebieden? Is dat de gemeente of kan de provincie hier ook
invloed op uitoefenen?

15. Is het College van GS bereid in een vroegtijdig stadium met gemeenten in gesprek te
treden om ongewenste ruimtelijke ontwikkelingen, die een negatieve invloed hebben op de
N2000-gebieden, te voorkomen? Kan de Provincie Limburg dit überhaupt voorkomen?

16. Is het College van GS het met GroenLinks eens dat NU, lopende de opkoopregelingen, de
tijd is om ook besluiten te nemen over de ruimtelijke gebruiksmogelijkheden van
vrijkomende gronden?

17. Welke instrumenten heeft de Provincie (GS en PS) om invloed te kunnen uitoefenen op het
gebruik van de vrijkomende gronden in de bufferzones rondom de genoemde N2000-
gebieden?

18. Kunnen zulke instrumenten ook ingezet worden om bestaande teelten die negatieve impact
hebben op de genoemde N2000-gebieden te verbieden? Waarom wel/niet?

Naar aanleiding van het rapport van de Zuidelijke Rekenkamer over de kwaliteit van de N2000-
gebieden de Groote Peel en de Mariapeel, bleek een brede wens te leven bij PS om vaker
geïnformeerd te worden over de hydrologische situatie in deze gebieden.

19. Wanneer worden PS geïnformeerd over alle hydrologische en ruimtelijke processen die
spelen rondom deze N2000-gebieden?

20. Bent u bereid om nog in 2023 een informatiebijeenkomst over genoemde thema’s
(ruimtelijke ordening in de genoemde bufferzones, beregeningsputten, kwaliteit van de
N2000-gebieden de Groote Peel en MariaPeel en genoemde handhavingsverzoeken) te
organiseren?

21. In 2022 heeft Provinciale Staten het Statenvoorstel van de commissie RLN naar aanleiding
van bovengenoemd rapport aangenomen. Kunt u ons uiteenzetten welke acties u wanneer
heeft ondernomen om gevolg te geven aan de opdrachten die daarin voor Gedeputeerde
Staten geformuleerd staan?

Alvast dank voor de beantwoording.

Kathleen Mertens
Statenlid GroenLinks


